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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul renunță la salariul minim diferențiat pentru angajații cu cel puţin 15 ani vechime 
Guvernul dă înapoi şi renunță la salariul minim diferențiat pentru angajații cu cel puţin cincisprezece ani vechime. 
Asta după ce atât sindicatele, cât şi organizaţiile patronale au avertizat că există riscul ca angajaţii vechi să fie 
înlocuiţi cu oameni tineri. Celelalte variante rămân în picioare. Deocamdată, cel puţin. De la anul, salariul minim 
brut ar urma să crească cu aproape 200 de lei. O majorare mai mare vor primi, însă, cei cu studii superioare. 
Guvernul a anunţat iniţial că vrea să majoreze salariul minim brut la 2080 de lei sau 1263 de lei net. Pentru cei cu 
studii superioare, salariul minim ar urma să fie mai mare, de 2.350 de lei, adică un venit net de 1.413 lei. Tot atât 
ar fi urmat să primească şi angajaţii cu cel puţin 15 ani vechime. Această ultimă prevedere a fost însă intens 
criticată. 
Cristian Pîrvan, secretar general la Asociaţia Oamenilor de Afaceri: „Este o variantă nefericită întrucât noi nu 
plătim vechimea, noi plătim, în mediul privat cel puţin, competenţele”. 
Petre Dandea: „La aplicarea regulii cu vechimea de 15 ani ar fi putut apărea discriminări între salariaţi, cei cu 
vechime mai mare la nivelul unei companii putând fi plătiţi cu salarii mai mici decât cei cu vechime de 15 ani în 
total”. 
Guvernul a renunţat la această propunere. Plata aceleiaşi sume doar pe criteriul de vechime în muncă ar fi dus la 
mai multe anomalii pe piaţa muncii. Specialiştii spun că aceste măsuri nu ţin cont de productivitate şi nici de 
competenţele angajaţilor. 
Viorica Dăncilă: „Pe salariul minim diferenţiat, singurul lucru pe care îl luăm în calcul sunt studiile. Nu ne vom 
referi la vechime.” 
Mediul de afaceri insistă asupra celei mai importante cerinţe adresate puterii: stabilitate. Exact ce nu respectă 
Guvernul, inclusiv prin indecizia în ceea ce priveşte salariul minim. Au fost avansate mai multe termene, iar 
lucrurile se schimbă de la o zi la alta. 
Cristian Pârvan, secretar general la Asociaţia Oamenilor de Afaceri: „Hai de la 1 noiembrie, când vorbim pe 20 
octombrie, hai că ne târguim că nu de la 1 noiembrie, hai de la 1 decembrie şi, în final, apoteotic, o lăsăm de la 1 
ianuarie, aşa cum a fost de la început anunţată.” 
Aleşii opoziţiei consideră şi ei că, prin modul în care iau deciziile, cei de la Palatul Victoria nu fac decât să creeze 
haos în economia românească. 
Dan Vîlceanu, deputat PNL: „În această guvernare, promisiunile se fac prin lege si apoi legile nu mai sunt aplicate. 
Această guvernare cu programul lor de guvernare reprezintă un eşec pe toate liniile şi ne mai arată faptul că 
românii sunt minţiţi zi de zi”. 
În România, aproape jumătate dintre angajaţi sunt plătiţi cu salariul minim pe economie. Mai exact, 46%. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Politistii sunt ingrijorati de o eventuala inghetare a salariilor bugetarilor si ameninta cu proteste 
Politistii sunt ingrijorati de proiectul de ordonanta aparut miercuri, prin care salariile bugetarilor vor fi inghetate 
anul viitor la nivelul lunii decembrie 2018, si afirma ca asteapta clarificari din partea Guvernului. 
Mai mult, ei ameninta cu proteste anul viitor, chiar in timpul unor evenimente incluse in programul aferent 
preluarii presedintiei UE de catre Romania. 
"Suntem ingrijorati de asertiunile aparute, ieri, in spatiul public. A fost lansata o asertiune fulminanta, privind 
inghetarea salariilor bugetarilor in anul 2019, care s-a propagat cu repeziciune in mass-media si pe toate celelalte 
canale de comunicare, starnind nedumerire si, mai ales, nemultumire in randul bugetarilor. 
Avand in vedere faptul ca textul pus in circulatie - prezentat drept proiectul unei OUG pentru stabilirea de masuri 
fiscal-bugetare si prorogarea unor termene care vizeaza personalul platit din fonduri publice si cel platit de la 
bugetul asigurarilor sociale de stat (pensionarii), de la 1 ianuarie 2019 - nu a fost revendicat, oficial, de Ministerul 
Muncii sau de Ministerul Finantelor, care au dreptul de a propune reglementari in domeniile de referinta, dar nici 
nu a fost contracarat ferm pe canalele oficiale de informare publica, asteptam clarificari din partea Guvernului", 
se arata intr-un comunicat al Federatiei Sindicale Nationale a Politistilor si Personalului Contractual, remis 
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joi Ziare.com. 
Politistii afirma ca o eventuala punere in practica a acestor prevederi le-ar aduce prejudicii financiare profunde, 
"dat fiind faptul ca familia noastra ocupationala deja a fost dezavantajata si discriminata in raport cu alte categorii 
bugetare". 
Ei precizeaza ca, in functie de pozitia Guvernului fata de acest proiect, vor stabili un calendar de proteste pentru 
anul viitor. 
"In functie de pozitia Guvernului fata de acest "proiect", dar si de decizia in ceea ce priveste salarizarea politistilor, 
personalului contractual si, implicit, a familiei noastre ocupationale, vom stabili calendarul actiunilor sindicale, 
dupa data de 1 ianuarie 2019, alaturi de partenerii nostri din tara si din Uniunea Europeana, calendar care ar 
putea avea in vedere organizarea unor forme legale de protest chiar in timpul unor evenimente incluse in 
programul aferent preluarii presedintiei UE de catre Romania", se mai arata in comunicat. 
Potrivit unui proiect de ordonanta primit de Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor 
(FSANP), Guvernul vrea sa inghete salariile bugetarilor anul viitor la nivelul lunii decembrie 2018. Potrivit 
Federatiei, OUG ar urma sa fie adoptata vineri. 
"Incepand cu 1 ianuarie 2019, cuantumul sporurilor, indemnizatiilor, compensatiilor, primelor si al celorlalte 
elemente ale sistemului de salarizare care fac parte, potrivit legii, din salariul brut lunar, indemnizatia bruta de 
incadrare, solda lunara de care beneficiaza personalul platit din fonduri publice, se mentin cel mult la nivelul 
cuantumului acordat pentru luna decembrie 2018, in masura in care personalul ocupa aceeasi functie si isi 
desfasoara activitatea in aceleasi conditii", se arata in proiectul primit de Federatia Sindicatelor din Administratia 
Nationala a Penitenciarelor si remis Ziare.com. 
De asemenea, angajatii de la stat nu mai primesc, in 2019, indemnizatie de hrana si de vacanta, scrie in proiectul 
de ordonanta. 
In document se mai arata ca munca suplimentara efectuata de personalul bugetar incadrat in functii de executie 
sau de conducere sa nu mai fie remunerata, ci doar compensata cu timp liber. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dăncilă, după ce l-a sunat pe Iohannis: Suntem nevoiţi să sesizăm CCR. Până săptămâna viitoare nu va lua 
nicio decizie 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că va fi sesizată, vineri, Curtea Constituţională a României (CCR) cu privire la 
un posibil conflict, după ce preşedintele Klaus Iohannis a anunţat-o că încă mai analizează situaţia numirilor celor 
doi miniştri şi nu va lua o decizie până săptămâna viitoare. 
"L-am sunat pe domnul preşedinte. Am vrut să văd ce se va întâmpla, dacă va nominaliza cei doi miniştri, având în 
vedere că suntem în perioada premergătoare preluării Preşedinţiei Consiliului UE. Domnul preşedinte a spus că 
încă mai analizează. Până săptămâna viitoare nu va lua nicio decizie. Deci ne vedem obligaţi să facem această 
sesizare la Curtea Constituţională, pentru că avem o preşedinţie de preluat şi nu ne putem juca cu astfel de 
lucruri", a declarat premierul Viorica Dăncilă. 
 "Preşedintele a spus că o să mai analizeze până săptămâna viitoare. Dacă îmi dădea o dată, vă spuneam. Da, 
mâine (vineri - n.r.) vom sesiza Curtea Constituţională", a mai spus premierul. 
Întrebată dacă a trimis la Palatul Cotroceni demisiile miniştrilor Paul Stănescu şi Lucian Şova, Viorica Dăncilă a 
răspuns: "Da, saptamana trecută, luni cred. Mâine demisia ministrului Transporturilor Lucian Şova împlineşte 15 
zile. (...) Am cerut acum toate informaţiile să vedem care este situaţia". 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, referitor la o decizie privind numirile de la ministerele Dezvoltării 
şi Transporturilor, că analiza este încă în lucru, dar remanierile sunt făcute de ochii lumii, fiind înlocuiţi oameni 
slabi cu alţii şi mai slabi. 
Întrebat care este soluţia pentru a ieşi din impas Cabinetul Dăncilă, şeful statului a spus: "Soluţia e a PSD. Nu au 
decât să vină cu oameni performanţi. Nu am finalizat analiza". 
Lia Olguţa Vasilescu, cea respinsă la ministerul Transporturilor şi propusă acum la Dezvoltare, a declarat că de joi 
Ministerul Transporturilor intră în blocaj deoarece nu mai există ministru. 
Klaus Iohannis a anunţat de săptămâna trecută că va lua o decizie după 1 Decembrie în ceea ce priveşte cea de-a 
doua remaniere guvernamentală privind portofoliile de la Transporturi şi Dezvoltare. 
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Şeful statului i-a respins pe Ilan Laufer la Dezvoltare şi Lia Olguţa Vasilescu la Transporturi, noile propuneri ale 
premierului Viorica Dăncilă fiind Lia Olguţa Vasilescu pentru portofoliul de ministru al Dezvoltării şi Mircea 
Drăghici pentru Transporturi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă EXCLUDE o ordonanţă de urgenţă pe amnistie şi graţiere până la finalul anului 
Premierul Viorica Dăncilă exclude o ordonanţă de urgenţă pe amnistie şi graţiere, până la finalul anului, spunând 
că nu are pe masă acest act normativ şi nu a discutat cu nimeni despre acest proiect. 
"Nu avem aşa ceva pe ordinea de zi, nu am aşa ceva pe masa guvernului.(...) În calitate de prim-ministru nu am un 
act normativ care să prevadă aşa ceva. Nu am avut o discuţie, deci nu pot să vă spun. Eu nu ştiu dacă se impune o 
discuţie", a declarat Viorica Dăncilă. 
Întrebată punctual dacă exclude o ordonanţă de urgenţă pe amnistie şi graţiere, până la finalul anului, premierul a 
spus: "Da (...) V-am spus că nu am pe masă acest act normativ, nu am discutat cu nimeni despre amnistie şi 
graţiere". 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, marţi, la Bruxelles, că o ordonanţă de urgenţă privind amnistia şi 
graţierea nu este un act de clemenţă pe care "şi-l doresc doar unii". 
„Acum, să vă dau un răspuns pe care chiar aş vrea să-l luaţi doar în limita răspunsului. Să nu vă imaginaţi că astfel 
de act de clemenţă şi-l doresc doar unii", a declarat Tudorel Toader, marţi, la Bruxelles. 
Ministrul Justiţiei a declarat că nu vrea să scape cel vinovat, dar nu vrea să fie tras la răspundere cel care nu este 
vinovat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul anunţă că i-a cerut preşedintelui Comisiei Europene ca MCV să fie ridicat 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi la Parlament, că i-a transmis preşedintelelui Comisiei Europene, Jean-
Claude Juncker, că MCV ar trebui să fie ridicat după 11 ani de zile, adăugând că mecanismul este discriminatoriu 
pentru România şi Bulgaria. 
„Am discutat despre MCV (cu Liviu Dragnea - n.r.). Am discutat şi cu dl. preşedinte Jean-Claude Juncker . Am spus 
că vom avea dialog pe fiecare punct în parte tocmai pentru a elucida acest lucru, pentru că ne-am fi dorit un MCV 
mult mai realist, pentru că sunt puse lucruri acolo care nu pot fi puse în practică. Dar vom analiza fiecare punct în 
parte. Dar dincolo de aceste aspecte legate de MCV, i-am comunicat dl. preşedinte Juncker ca acest mecanism să 
fie ridicat după 11 ani de zile. Este un mecansim discriminator pentru România şi Bulgaria. Nimeni nu UE, nici un 
alt stat membru are acest mecanism şi nu este corect ca o regulă să fie aplicată doar pentru un stat şi pentru alt 
stat nu. Tocmai pentru că vorbim de egalitate şi de unitate în rândul statelor membre, acest MCV nu îşi are 
locul.”, a declarat Viorica Dăncilă, la finalul unei întâlniri cu Liviu Dragnea la Parlament. 
Afirmaţiile premierului vin în contextul în care Comisia Europeană a recomandat României, în raportul MCV 
prezentat în luna noiembrie, să elaboreze un cadru legal care să permită supravegherea eficientă a activităţilor 
serviciilor de informaţii şi a colaborării acestora cu instituţiile judiciare. 
De asemenea, adoptarea legilor justiţiei şi presiunile asupra independenţei sistemului judiciar, în special asupra 
DNA, au generat dubii privind ireversibilitatea progreselor înregistrate de România, anunţă CE recomandând în 
raportul MCV suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
În schimb, pe 13 noiembrie, prim-vicepreşedintele CE, Frans Timmermans a spus că monitorizarea Bulgariei în 
cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV) ar putea lua sfârşit în anul 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bugetul 2019. Reuniune a lui Dragnea cu cei doi responsabili pe teme economice ai Guvernului Dăncilă, fără 
premier 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, va avea o întrevedere, duminică, 9 decembrie, cu ministrul 
Finanţelor Eugen Teodorovici şi cu Darius Vâlcov, consilierul premierului Viorica Dăncilă, pentru a discuta despre 
bugetul României pentru anul 2019, au declarat surse politice. 
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Potrivit unor surse politice, întâlnirea dintre Liviu Dragnea, Darius Vâlcov şi Eugen Teodorovici va avea loc la sediul 
PSD din Kiseleff. 
Liviu Dragnea a declarat, miercuri, că proiectul de buget pentru anul 2019 va ajunge în Parlament pe data de 13 
decembrie. 
„ Am înţeles că o să vină pe 13 decembrie aici în Parlament”, a afirmat preşedintele Camerei Deputaţilor. 
Ministerul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi, că nu vede niciun motiv pentru care bugetul 
pentru 2019 nu va primi avizul în timp util de la Comisia de Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), în ciuda 
diferendelor pe care le-a avut cu preşedintele Klaus Iohannis la prima rectificare. 
„Dacă toate cele şase structuri au discuţii cu Ministerul de Finanţe şi lucrurile au un consens, la final, atunci nu văd 
niciun motiv ca acest buget (n.red. - cel pe 2019) să primească şi avizul CSAT-ului în timp, adică până la 13 
decembrie”, a spus Eugen Teodorovici, la Bruxelles, în cadrul unor declaraţii pentru presa din România. 
Pentru prima rectificare bugetară din acest an, cea de la începutul lunii septembrie, CSAT, care este condus de 
Klaus Iohannis, nu şi-a dat avizul. O mare parte din reticienţa preşedintelui a fost pusă pe seama faptului că la 
acea rectificare bugetul preşedinţiei a fost redus. 
Ministrul Finanţelor se află la Bruxelles, pentru reuniunea ECOFIN şi pentru întrevederi vizând Preşedinţia 
Consiliului Uniunii Europene, pe care România o va deţine în primele şase luni ale anului viitor. 
În plus, ministrul Finanţelor a susţinut că bugetul de anul viitor se va încadra în ţinta de deficit bugetar angajată. 
„Chiar mai jos de ceea ce avem astăzi ca şi limită. Veţi vedea exact când iese bugetul cât anume se estimează 
pentru anul viitor deficitul”, a detaliat Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Instanţa supremă va organiza marţi noua tragere la sorţi a completurilor de cinci judecători 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) va organiza marţi, 11 decembrie, noua tragere la sorţi a completurilor de 5 
judecători, aşa cum a cerut Secţia pentru Judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, au declarat pentru 
MEDIAFAX surse judiciare. 
Surse judiciare au declarat pentru MEDIAFAX că Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) va organiza marţi, 11 
decembrie, noua tragere la sorţi a completurilor de 5 judecători, aşa cum a cerut Secţia pentru Judecători a 
Consiliului Superior al Magistraturii. 
Decizia vine după ce Secţia pentru Judecători a CSM a transmis, miercuri, recomandarea ca ÎCCJ să organizeze "de 
îndată" o nouă tragere la sorţi a completurilor de 5 judecători, cu menţiunea că, de această dată, aceste 
completuri vor fi în număr total de şase, trei în civil şi trei în penal. Toate dosarele vor fi repartizate noilor 
completuri. 
Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) recomandă înfiinţarea unui număr optim de 
şase completuri de 5 judecători, respectiv cel puţin trei completuri în materie penală şi trei completuri în alte 
materii decât cea penală. În momentul de faţă, la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie sunt în total patru completuri 
de 5 judecători, două în civil şi două în penal.-0:09 
După ce Colegiul de conducere al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie comunică Secţiei pentru judecători CSM 
numărul de completuri de 5 judecători, judecătorii care vor face parte din aceste completuri sunt desemnaţi, prin 
tragere la sorţi, în şedinţă publică, de preşedintele sau, în lipsa acestuia, de unul dintre cei doi vicepreşedinţi ai 
Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, în cadrul unei proceduri neutre, publice şi transparente. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR declară neconstituţional un articol din legea privind securitatea naţională 
CCR a declarat, joi, neconstituţional art. 3, lit.f din Legea nr.51/1991 privind securitatea naţională, lege în baza 
căreia SRI a obţinut mandate pe siguranţă, deoarece articolul prevede sintagma "ori altor asemenea interese ale 
ţării", care încalcă principiul privind previzibilitatea legii. 
Curtea Constituţională a luat în dezbatere excepţia de neconstituţionalitate a sintagmei „ori altor asemenea 
interese ale ţării" cuprinsă în dispoziţiile art.3 lit.f) din Legea nr.51/1991 privind securitatea naţională a României. 
Dispoziţiile criticate: Art.3 lit.f) din Legea nr.51/1991: „ Constituie ameninţări la adresa securităţii naţionale a 
României următoarele: [...] f) subminarea, sabotajul sau orice alte acţiuni care au ca scop înlăturarea prin forţă a 
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instituţiilor democratice ale statului ori care aduc atingere gravă drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale 
cetăţenilor români sau pot aduce atingere capacităţii de apărare ori altor asemenea interese ale ţării, precum şi 
actele de distrugere, degradare ori aducere în stare de neîntrebuinţare a structurilor necesare bunei desfăşurări a 
vieţii social-economice sau apărării naţionale.  
În urma deliberărilor, Curtea Constituţională, cu majoritate de voturi, a admis excepţia de neconstituţionalitate şi 
a constatat că sintagma „ori altor asemenea interese ale ţării” cuprinsă în art.3 lit.f) din Legea nr.51/1991 privind 
securitatea naţională a României este neconstituţională. 
"În motivarea soluţiei de admitere pronunţate, Curtea a constatat că sintagma „ori altor asemenea interese ale 
ţării” încalcă prevederile constituţionale cuprinse în art.1 alin.(5) care consacră principiul legalităţii – în 
componenta sa referitoare la claritatea şi previzibilitatea legii, art.26 referitor la viaţa privată şi art.53 care 
reglementează condiţiile restrângerii exerciţiului unor drepturi sau al unor libertăţi", se arată într-un comunicat 
remis MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul ar putea adopta astăzi o OUG pentru programul Start-Up Nation 2018 
Executivul ar putea adopta, vineri, o OUG pentru programul Start-Up Nation 2018. Ministerul pentru Mediul de 
Afaceri a publicat pe site forma actualizată a documentelor procedurale necesare înscrierii online, acestea 
incluzând modelul planului de afaceri şi declaraţiile de elegibilitate. 
"Încurajăm antreprenorii să elaboreze planurile de afaceri, pe baza documentelor publicate, şi să fie gata să le 
înregistreze în momentul deschiderii platformei, în a doua decadă a lunii decembrie. Lucrăm pe mai multe 
planuri: adoptarea proiectului de Ordonanţă de către Guvern, în şedinţa Executivului de săptămâna aceasta şi 
publicarea procedurii de implementare a schemei de minimis în Monitorul Oficial" a declarat, marţi, ministrul 
pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, Ştefan Radu Oprea. 
Alocaţia Financiară Nerambursabilă, de maximum 200.000 lei/beneficiar, poate reprezenta 100% din valoarea 
cheltuielilor eligibile (inclusiv TVA pentru societăţile neplătitoare) aferente proiectului, precizează un comunicat al 
ministerului. 
Înscrierea în program, solicitarea acordului de principiu pentru finanţare şi completarea planului de afaceri în 
vederea obţinerii finanţării se fac on-line. 
Calcularea punctajului planului de afaceri se face în timp real şi transparent, conform grilei de evaluare. Punctajul 
minim pentru a fi acceptat de principiu în vederea verificării administrative şi a eligibilităţii este de 50 de puncte 
din maximum 100 de puncte posibile, potrivit sursei citate. 
Aplicaţia va rămâne deschisă timp de 30 de zile. Pot beneficia de prevederile Programului Start-Up Nation 2018 
societăţile înfiinţate după data de 30 ianuarie 2017, care activează în domeniul producţiei, industriilor creative, 
serviciilor şi comerţului. Conform sursei menţionate, pentru a participa la program, societăţile trebuie să creeze 
cel puţin un loc de muncă cu normă întreagă pe perioadă nedeterminată şi să menţină locul de muncă ocupat cel 
puţin doi ani după finalizarea implementării proiectului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scandalul revocării lui Dragnea. Liberalii anunţă care sunt acţiunile politice, dacă liderul PSD şi Iordache vor 
prezida şedinţele 
Purtătorul de cuvânt al PNL, Ionel Dancă, a declarat, joi, că liberalii vor boicota şedinţele de plen până când Liviu 
Dragnea şi Florin Iordache vor fi revocaţi din funcţiile de conducere ale Camerei Deputaţilor. El a anunţat că luni, 
în plen, PNL va continua demersul de revocare a celor doi. 
„Vom boicota toate şedinţele de plen care vor fi conduse de Liviu Dragnea şi Florin Iordache pentru că ei în acest 
moment comit un abuz. Asta înseamnă că trebuie finalizată procedura de revocare a celor doi care ocupă funcţii 
de conducere la Camera Deputaţilor. (...) Nu vom participa la şedinţele respective, asta înseamnă boicot. Noi 
credem că până la discutarea şi dezbaterea proiectului de lege a bugetului de stat şi a Legii pensiilor se va finaliza 
procedura de revocare a celor doi din funcţii”, a declarat Ionel Dancă, în Parlament. 
Liberalul a afirmat că în prezent Liviu Dragnea şi Florin Iordache nu mai pot conduce şedinţele de plen ale Camerei 
Deputaţilor, fiind propuşi pentru revocare. 
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„În acest moment atât Liviu Dragnea, cât şi Florin Iordache au pe ordinea de zi votată ieri în şedinţa Camerei 
Deputaţilor două cereri de revocare din funcţiile pe care le deţin la conducerea Camerei Deputaţilor. Această 
procedură trebuie finalizată prin vot final în următoarea şedinţă de plen. Atât timp cât pe ordinea de zi vor fi 
aceste cereri de revocare votate ieri, atât Liviu Dragnea cât şi Florin Iordache nu pot conduce şedinţele Camerei 
Deputaţilor. Practic în acest moment Liviu Dragnea şi Florin Iordache nu mai pot ocupa funcţii de conducere în 
ceea ce priveşte şedinţele Camerei Deputaţilor”, a adăugat Dancă. 
Întrebat ce se va întâmpla dacă şi PSD va cere revocarea vicepreşedintelui liberal al Camerei Deputaţilor, Ionel 
Dancă a afirmat că „va trebui respectat regulamentul” şi că „se va ajunge la un impas”. 
De asemenea, purtătorul de cuvând al PNL a a explicat de ce şedinţa de plen de miercuri a fost legitimă. 
„A fost o şedinţă regulamentară pentru că a fost propusă o cerere de revocare a vicepreşedintelui Camerei 
Deputaţilor Florin Iordache, care asigura la acel moment preşedinţia şedinţei de plen şi există un articol al 
regulamentului Camerei Deputaţilor ca în momentul în care există această cerere de revocare nu mai poate 
conduce şedinţa de plen persoana care face obiectul acelei cereri de revocare. Automat un alt vicepreşedinte al 
Camerei Deputaţilor trebuie să preia conducerea şedinţei, ceea ce s-a întâmplat. Este în acord cu litera şi spiritul 
regulamentului Camerei Deputaţilor. Abuzul a fost al lui Florin Iordache care s-a legat pur şi simplu de scaun şi a 
refuzat să părăsească scaunul de preşedinte al Camerei Deputaţilor, de a lăsa locul pentru a fi preluat în mod 
legitim, respectiv vicepreşedintele Camerei Deputaţilor din PNL”, a conchis Dancă. 
Liberalul a fost întrebat şi de regulamentul Camerei Deputaţilor, care prevede că preşedintele acesteia poate fi 
revocat la solicitarea liderului de grup parlamentar care l-a ales în funcţie. 
„Există două situaţii diferite. Una vizează retragerea sprijinului politic din partea grupului parlamentar care l-a 
propus în funcţia de preşedinte a Camerei Deputaţilor pe Liviu Dragnea, dar acest lucru nu a fost invocat ieri în 
şedinţa Camerei Deputaţilor. Ceea ce a invocat grupul parlamentar al PNL este o încălcare a Constituţiei, pe care 
preşedintele Camerei Deputaţilor a comis-o în moment în care a refuzat convocarea unei sesiuni extraordinare a 
Parlamentului după protestele din 10 august. Au trecut câteva luni. Propunerea de revocare a preşedintelui 
Camerei Deputaţilor este în Biroul permanent de mai bine de o lună şi în acest moment am recurs la procedura de 
revocare a lui din funcţie potrivit regulamentului. Nu are legătură cu retragerea sprijinului din partea grupului 
parlamentar. Pentru motive de încălcarea Constituţiei un astfel de proiect de hotărâre este regulamentar. Vă 
amintesc precedentul din 2012, cu Roberta Anastase, situaţie în care s-a întâmplat acelaşi lucru”, a fost răspunsul 
lui Ionel Dancă. 
Prim-vicepreşedintele PNL, deputatul Raluca Turcan, a cerut, miercuri dimineaţă, în şedinţa de plen a Camerei 
Deputaţilor, revocarea lui Liviu Dragnea de la conducerea acestui for legislativ. De asemenea, ea a cerut şi 
revocarea lui Florin Iordache din funcţia de vicepreşedinte. 
”Astăzi (miercuri - n.r.) vă solicităm ca pe ordinea de zi de plen două solicitări de revocare a dlui. vicepreşedinte 
Florin Iordache şi a dlui. preşedinte al Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea. De asemenea, prima solicitare pe care 
v-o fac şi vă rog să ţineţi cont de succesiunea solicitărilor de procedură şi în felul acesta să le supuneţi votului”, a 
cerut Raluca Turcan, deputat PNL. 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache a afirmat, miercuri, că cererea Opoziţiei privind revocarea 
din funcţie a preşedintelui şi a unui vicepreşedinte ai Camerei Deputaţilor,. Liviu Dragnea şi a sa, nu este 
regulamentară, acuzând iniţiatorii de deficienţe în a înţelege regulamentul. 
Şi preşedintele Camerei Deputaţilor a acuzat, miercuri, că şeful statului Klaus Iohannis s-ar afla în spatele acţiunii 
din Parlament, spunând că Opoziţia, "după stilul lui Iohannis", vrea să ia cu japca Parlamentul. Dragnea mai spune 
că nu se întâmplă nimic fără ştirea preşedintelui. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect USR: Partidele să nu mai primească subvenții dacă sunt conduse de persoane condamnate 
USR propune, printr-un proiect de lege, ca toate donaţiile acordate partidelor politice peste un salariu minim 
pe economie să fie publicate, precum şi posibilitatea ca subvenţia de la buget a partidelor să fie suspendată în 
cazul în care ocupă funcţii de conducere persoane care au suferit condamnări definitive pentru comiterea unor 
infracţiuni electorale sau de corupţie. 
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Parlamentarii USR Tudor Benga, Florina Presadă, Radu Mihail şi Nicu Fălcoi au iniţiat o propunere legislativă de 
modificare şi completare a Legii nr. 334/2006 privind finanţarea activităţii partidelor politice şi a campaniilor 
electorale. 
Tudor Benga a precizat, la o conferinţă de presă, că proiectul schimbă filosofia finanţării partidelor politice. 
„Schimbăm un pic filosofia, (...) reducem plafoanele de contribuţii în linie cu recomandările GRECO, punem şi un 
plafon minim sub care donaţia este confidenţială, practic, la un salariu minim, cel care face o donaţie sub salariu 
minim poate să rămână poate să rămână confidenţială, dar tot restul donaţiilor le punem online, obligăm 
partidele să publice atât pe site-urile publice, cât şi pe site-ul AEP, astfel încât oricine să poată verifica donaţiile 
care au fost făcute. (...) De asemenea, introducem un instrument de asanare a clasei politice care este folosit în 
Spania şi anume o posibilitate de a suspenda subvenţia partidelor în cazul în care în organismele lor de 
conducere sunt persoane condamnate pentru infracţiuni electorale sau pentru infracţiuni de corupţie. Acest 
instrument este folosit în Spania şi îl punem la dispoziţia AEP să îl suspende până la remedierea situaţiei”, a 
precizat Benga. 
El a mai spus că proiectul propune şi schimbarea modalităţii de distribuţie a finanţării publice, astfel încât şi 
partidele mici şi cele locale să intre la finanţare. 
„Până acum, subvenţia se ducea la 75% în funcţie de rezultatele de la parlamentare, 25% în funcţie de rezultatele 
de la locale. Acum schimbăm proporţia, va fi 50%-50%. Acum, important este că scădem plafonul de la care se 
poate intra la finanţare. Până acum se putea trebuia să ai minim 50 de consilieri aleşi la nivel local astfel încât să 
intri la finanţare. Acum, câtă vreme există un mandat de consilier local, orice organizaţie politică intră la finanţare. 
În felul acesta încurajăm democraţia la firul ierbii”, a explicat Benga. 
El a menţionat şi faptul că prin acest proiect împrumuturile acordate partidelor nu se mai pot transforma în 
donaţii. 
„De asemenea, închidem şi o altă portiţă care exista înainte, anume de a transforma împrumuturile ulterior în 
donaţii. Împrumuturile nerambursabile să se transforme în donaţii. Şi ultimul lucru destul de important este faptul 
că decontarea cheltuielilor care până acum se ducea integral la candidaţi, acum se va duce 50% la candidaţi şi 50% 
la partid. Închidem o portiţă de abuzare a sistemului pentru îmbogăţire fără justificare”, a mai precizat Benga. 
Potrivit prevederilor proiectului, „acordarea subvenţiei de la bugetul de stat poate fi suspendată temporar, prin 
decizie a AEP pentru ocuparea funcţiilor de conducere internă de la nivel naţional şi local de către persoane care 
au suferit condamnări definitive pentru comiterea unor infracţiuni electorale sau de corupţie”. 
Termenul acordat partidelor politice pentru remedierea neregulilor constatate nu poate fi mai mare de 30 de zile. 
Decizia de suspendare temporară a acordării tranşelor lunare de la bugetul de stat poate fi contestată în termen 
de 30 de zile de la comunicare, la instanţa de contencios administrativ competentă, care trebuie să se pronunţe în 
termen de 15 zile de la sesizare. Hotărâre instanţei este definitivă, mai prevede proiectul. 
Conform celor propuse în proiect, partidele politice au obligaţia de a publica în Monitorul Oficial, partea I, precum 
şi de a transmite pentru publicare pe pagina de internet a AEP până la data de 30 aprilie a anului următor lista 
persoanelor fizice şi juridice care au făcut în anul fiscal precedent donaţii a căror valoare cumulată depăşeşte 10 
salarii de bază minime brute pe ţară pentru întregul partid, lista persoanelor fizice şi juridice care au acordat 
împrumuturi a căror valoare depăşeşte 20 de salarii de bază minime brute pe ţară, suma totală a donaţiilor 
confidenţiale, respectiv suma totală a împrumuturilor cu o valoare de sub 100 de salarii de bază minime pe ţară 
primite. 
Totodată, partidele politice au obligaţia de a transmite spre publicarea pe pagina de internet a AEP până la data 
de 30 aprilie a anului următor lista persoanelor fizice şi juridice care au efectuat în anul fiscal precedent donaţii a 
căror valoare cumulată depăşeşte un salariu de bază minim brut pe ţară pentru întreg partidul, lista persoanelor 
fizice şi juridice care au acordat împrumuturi a căror valoare depăşeşte două salarii de bază minime brute pe ţară, 
lista formaţiunilor nepolitice care au desfăşurat activităţi cu titlu gratuit în beneficiul partidului în timpul 
campaniei electorale şi a campaniei pentru organizarea referendumului. 
Donaţiile în bani a căror valoare depăşeşte un salariu de bază minim brut pe ţară pe durata unui an se vor efectua 
numai prin conturi bancare. 
(Sursă: Agerpres) 
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 Majorări ale biletelor de călătorie la METROU. Lucian Şova: Costurile majorărilor de la Metrorex le vom 
transfera în preţul călătoriilor/ Dăncilă discută cu ministrul Transporturilor despre subiect 
Ministrul demisionar al Transporturilor, Lucian Şova, a acuzat, joi, sindicatul condus de Ioan Rădoi că a şantajat 
administraţia companiei pentru a obţine creşteri salariale, dar că acum aceste majorări vor fi acoperite de 
bucureşteni, în preţul biletelor. 
"Apreciez că a fost o activitate care ţine de artificial. Nu a existat niciun motiv de grevă. Sindicatul condus de Ioan 
Rădoi a şantajat administraţia companiei, practic şamtajând sutele de mii de bucureşteni care beneficiază de 
serviciile companiei. Conflictul de muncă a fost stins, dar cu preţul unei măriri salariale pe care o apreciez 
nejustificată, dar legal întruneşte condiţiile corespunzăroare. Costurile le transferăm în costurile pe care utilizatorii 
de metrou le vor plăti de anul viitor", a declarat ministrul demisionar Lucian Şova. 
Salariaţii de la metrou vor primi o majorare salarială ce 20%, după ce administraţia şi sindicatul au încheiat 
Contractul Colectiv de Muncă 2018-2019. 
„Astfel, conflictul de muncă a fost stins, părţile convenind o mărire salarială de 20%. Noul Contract Colectiv de 
Muncă urmează să fie înregistrat la Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM), mâine, 5 decembrie 2018 pentru a 
intra in vigoare”, precizează comunicatul Metrorex. 
Unitatea – Sindicatul Liber Metrou (USLM) a declanşat, în luna noiembrie, o grevă de avertisment, ameninţând 
ulterior că va fi declanşată şi o grevă generală, care nu a mai avut loc. 
Sindicaliştii au solicitat, iniţial, majorări salariale de peste 40%, iar negocierile continuat pentru o creştere de 20%. 
Dăncilă discută cu Şova despre majorarea preţului biletului de călătorie la metrou 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi, că va avea o întrevedere cu ministrul demisionar al Transporturilor, 
Lucian Şova, pentru a discuta despre majorarea preţului biletului de călătorie la metrou. 
„Nu am avut o discuţie, acum la ora 17:00 am o întâlnire cu Lucian Şova şi vom vorbi despre acest lucru”, a 
declarat Viorica Dăncilă, joi la Parlament. 
Ministrul demisionar al Transporturilor, Lucian Şova, a acuzat, joi, sindicatul condus de Ioan Rădoi că a şantajat 
administraţia companiei pentru a obţine creşteri salariale, dar că acum aceste majorări vor fi acoperite de 
bucureşteni, în preţul biletelor. 
"Apreciez că a fost o activitate care ţine de artificial. Nu a existat niciun motiv de grevă. Sindicatul condus de Ioan 
Rădoi a şantajat administraţia companiei, practic şamtajând sutele de mii de bucureşteni care beneficiază de 
serviciile companiei. Conflictul de muncă a fost stins, dar cu preţul unei măriri salariale pe care o apreciez 
nejustificată, dar legal întruneşte condiţiile corespunzăroare. Costurile le transferăm în costurile pe care 
utilizatorii de metrou le vor plăti de anul viitor", a declarat ministrul demisionar Lucian Şova. 
Salariaţii de la metrou vor primi o majorare salarială ce 20%, după ce administraţia şi sindicatul au încheiat 
Contractul Colectiv de Muncă 2018-2019. 
„Astfel, conflictul de muncă a fost stins, părţile convenind o mărire salarială de 20%. Noul Contract Colectiv de 
Muncă urmează să fie înregistrat la Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM), mâine, 5 decembrie 2018 pentru a 
intra in vigoare”, precizează comunicatul Metrorex. 
Unitatea – Sindicatul Liber Metrou (USLM) a declanşat, în luna noiembrie, o grevă de avertisment, ameninţând 
ulterior că va fi declanşată şi o grevă generală, care nu a mai avut loc. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şova, pus pe treabă pe ultima sută de metri: Sunt foarte încrâncenat ca, până în ultima zi de mandat, să mai 
produc efecte 
Lucian Şova, ministrul demisionar al Transporturilor, a declarat, joi seara, că este decis să obţină cât mai multe 
rezultate, chiar dacă şi-a dat demisia. 
„Peste capul meu nici nu afirm, nici nu confirm acest lucru (n.red. – despre ceea ce face CNAIR, Compania 
Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere), dar nici n-au mai reuşit să facă acest lucru în ultimele luni, 
pentru că mi-am pus capul meu pe butuc”, a afirmat Lucian Şova, joi seara, într-o emisiune la Antena 3. 
Demnitarul a demisionat din poziţia de ministru al Transporturilor la data de 22 noiembrie, în contextul recentei 
remanieri guvernamentale, dar decretul de demitere al acestuia nu a fost semnat de preşedintele Klaus Iohannis. 
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„Acum în decembrie, vreme rea, Aktor, pe capătul acesta de autostradă (n.red. - din Bucureşti-Ploieşti), lucrează 
cu mai mulţi oameni decât lucra astă-vară, când mă plimbam pe-acolo şi era pustiu. Trebuia să îi bag în sperieţi. 
De-adevăratelea. Aici am trimis secretarii de stat şi-au inventariat problemele şi am eliminat barierele 
administrative. Stă o consilieră de-a mea pe cabinet, în fiecare zi, pe şantier, la A3, de dimineaţă până noaptea. 
Totuşi, în ultimele săptămâni se lucrează şi noaptea, de parcă astă-vară nu puteau lucra ziua. Mai produc şi efecte. 
Sunt foarte încrâncenat ca, până în ultima zi de mandat, să mai produc efecte, chiar dacă acestea nu vor fi pe 
măsura aşteptărilor”, a mai spus Şova. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Şova: La CNAIR, va începe reevaluarea studiului de fezabilitate pentru Tîrgu Mureş - Târgu Neamţ 
Lucian Şova, ministrul demisionar al Transporturilor, a spus, joi, că pentru segmentul Tîrgu Mureş - Târgu Neamţ 
va începe reevaluarea studiului de fezabilitate, iar pentru Autostrada Bacău – Braşov va fi organizată o licitaţie 
pentru un studiu de fezabilitate şi pentru un proiect tehnic. 
„Încă din această vară, am început să lucrăm de o manieră profesionistă la proiectul care priveşte legătura pe 
autostradă între Moldova şi Ardeal. Astăzi, am ales ca aceste evaluări să fie făcute exclusiv de experţii JASPERS şi 
Baypassa. N-ar implica decât de o manieră subsecventă responsabilii din Ministerul Transporturilor sau din 
Compania de Drumuri”, a spus, joi, Lucian Şova, ministrul demisionar al Transporturilor, într-o întâlnire cu presa. 
Oficialul de la Transporturi a făcut aceste declaraţii la finalul întâlnirii Grupului tematic pentru infrastructura de 
transport rutier din cadrul Subcomitetului de monitorizare a Programului Operaţional Infrastructura Mare (POIM) 
2014 - 2020. 
„Acord importanţă deosebită Legii care a fost promovată, de curând, privind conexiunea dintre Moldova şi Ardeal 
pe, probabil, Autostrada A8, Autostrada Unirii, însă, din concluziile tehnice pe care le-am discutat astăzi se 
desprind şi alte soluţii. Urmează ca, la nivelul Companiei de Drumuri (n.red. - CNAIR), fiind deja stabilită 
documentaţia care, din informaţiile pe care le am, de la directorul companiei au fost şi transmise către ANAP 
(n.red. - Agenţia Naţională pentru Achiziţii Publice), să înceapă reevaluarea studiului de fezabilitate pentru 
segmentul Tîrgu Mureş - Târgu Neamţ”, a detaliat Şova. 
De asemenea, în concordanţă cu recomandările pe care le fac experţii europeni, MT va depune la ANAP şi un 
proiect de licitaţie pentru un studiu de fezabilitate şi proiect tehnic pentru Autostrada Bacău – Braşov. 
„Vă recomand şi sper ca toată opinia publică să analizeze cu atenţie aceste documente. Ambele proiecte sunt 
«atacate» de către Ministerul Transporturilor, au semnificaţia lor, nu se concurează între ele, cel puţin din punct 
de vedere politic. Desigur că, din punct de vedere administrativ şi al eficienţei, concluziile care urmează în urma 
studiilor de fezabilitate vor fi implementate mai repede”, a mai spus Şova. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Consiliul Naţional şi Comitetul Executiv al PSD vor avea loc pe 16 decembrie. Care ar putea fi posibilele 
subiecte - surse 
Partidul Social Democrat va organiza Consiliul Naţional şi Comitetul Executiv pe 16 decembrie, potrivit unor surse 
politice din interiorul partidului. 
„Când o să avem Consiliul Naţional, pe 16, o să facem şi Cex-ul”, au declarat surse politice. 
Printre temele care ar putea fi dezbătute în şedinţa Comitetului Executiv se numără şi ordonanţa de urgenţă 
privind amnistia şi graţierea. 
Deputatul PSD Cătălin Rădulescu i-a criticat, marţi, pe „bădălăii” din PSD, dar şi pe ministrul Justiţiei, Tudorel 
Toader, care ar fi vinovaţi că până acum nu a fost dată de guvern o ordonanţă privind amnistia şi graţierea. El 
spune că este „supărat că se amână un lucru necesar pentru România”. 
„Nu îmi place termenul în care discutăm subiectul ăsta şi anume că ordonanţa trebuie dată pentru ceva. Spunând 
în media prostia asta, toata lumea va crede că o ordonanţă sau lege se dă pentru o anumită persoană. 
Ordonanţele sau legile se fac pentru cetăţeni. că dintre aceştia beneficiază direct sau indirect X sau Y este partea a 
doua. Dar nu am văzut până acum ca o anumită lege sau ordonanţă să fie dată pentru cineva. Că de ea a 
beneficiat cineva anume, asta e partea a doua”, a spus, la Digi24, deputatul PSD Cătălin Rădulescu. 
În schimb, liderul PSD, Liviu Dragnea, a afirmat că nu are pe masă nicio ordonanţă de urgenţă în acest sens. 
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De asemenea, Liviu Dragnea, anunţa, miercuri, că şedinţa Consiliului Naţional va avea loc la mijlocul lunii 
decembrie. 
„Cred că vom mai avea o şedinţă de Consiliu Naţional la mijlocul acestei luni. O să trimită Mihai Fifor şi Codrin 
Ştefănescu astăzi şi la colegii din Consiliul Naţional această invitaţie în care vom constitui Consiliul Naţional şi 
departamentele, dar nu altceva”, a completat preşedintele Camerei Deputaţilor. 
La ultima şedinţă a Comitetului Executiv al PSD, care a avut loc pe 5 noiembrie, social-democraţii au decis 
excluderea lui Marian Neacşu şi a lui Adrian Ţuţuianu din partid. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tribunalul București a decis că PSD trebuie să facă publice sursele de finanțare de la mitingul organizat în 
iunie în Piața Victoriei 
Judecătorii Tribunalului București obligă PSD să facă publice sursele de finanțare și prestatorii de servicii de la 
mitingul organizat în această vară în Piața Victoriei. 
Partidul trebuie să prezinte infomațiile la solicitarea jurnalistului Ovidiu Vanghele, fondator al Centrului pentru 
Investigatii Media. 
Acesta a solicitat PSD datele, în baza legii privind liberul acces la informații publice. 
După ce partidul a refuzat să-i pună la dispoziție datele, jurnalistul a deschis un proces în contencios-
administrativ. Iar tribunalul a decis că PSD trebuie să-i comunice lui Ovidiu Vanghele toate informațiile solicitate. 
Decizia nu este definitivă și poate fi contestată cu recurs. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 MediaSind TVR a solicitat conducerii SRTV negocierea unui contract colectiv 
demn de o instituţie publică de presă! 
Reprezentanții filialei Sindicatului Român al Jurnaliştilor MediaSind TVR, din cadrul Societăţii Române de 
Televiziune, alături de liderii Federaţiei Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind, au prezentat ieri, 4 decembrie 
2019, conducerii SRTV, problemele grave cu care se confruntă salariaţii din acestă instituţie publică de presă. 
La întâlnirea cu preşedintele – director general al SRTV, Doina Gradea, au participat Leonard Pădureţ, 
preşedintele Federaţiei Cultură şi Mass-Media FAIR–MediaSind înpreună cu preşedintele Sindicatului Român al 
Jurnaliştilor MediaSind, Cristi Godinac, alături de preşedintele filialei MediaSind TVR, Sorin Torică şi  
vicepreşedinţii Gabriel Sîrmei şi Ovidiu Cristescu. 
În cadrul discuţiilor au fost prezentate conducerii instituției toate disfunctiile semnalate de către membrii afiliaţi 
din SRTV, pornind de la cele din zona editorială, continuând cu discrepanţele salariale între angajaţii cu aceleaşi 
atribuţii, sau între angajaţii instituţiei şi colaboratori – persoane fizice sau juridice. Au fost semnalate, de 
asemenea,  problemele privind condiţiile precare de lucru și dotarea tehnică insuficientă.  
În timpul discuțiilor au fost reclamate  și o serie de disfuncții în respectarea legislaţiei muncii şi a securităţii 
locurilor de muncă. Problemele juridice privind recuperarea unor drepturi salariale neacordate, funcţionarea 
dialogului social şi respectarea tuturor partenerilor sociali, au fost alte subiecte de discuție. 
Reprezentanţii sindicali au prezentat şi problemele cu care se confruntă salariaţii din studiourile teritoriale. În 
acest sens a fost înaintat conducerii un amplu document al angajaţilor – membri de sindicat din studioul TVR 
Timişoara întocmit de Cristian Ilea, liderul filialei MediaSind TVR Timișoara, conţinând soluţiile pe care aceştia le 
propun  în vederea remedierii problemelor privind drepturile profesionale, a problemelor tehnice, administrative 
şi, nu în cele din urmă, a celor legate de fişele de post şi de salarizare. 
MediaSind TVR dorește, totodată, rezolvarea urgentă a problemei încălzirii spațiilor de lucru din sediul central al 
SRTV, deoarece salariatii își desfășoară activitatea în condiții inumane. Totodată,  MediaSind TVR solicită 
tragerea la răspundere a celor care se fac vinovaţi de această situaţie gravă şi acordarea de compensaţii tuturor 
celor afectaţi. 
Având în vedere faptul că Federaţia FAIR-MediaSind este singura organizaţie din România care deţine sentinţă  
de reprezentativitate pentru sectorul Cultură şi Mass-Media şi, potrivit Legii Dialogului Social, are dreptul să 
negocieze, în baza mandatului acordat de membrii afiliaţi, contracte colective de muncă în instituţii,  
reprezentanţii sindicali au solicitat conducerii să facă publice datele privind situaţia membrilor afiliaţi la 
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organizaţiile sindicale din SRTV. Este necesar să se clarifice cât mai repede problema reprezentativității sindicale 
pentru că salariații au nevoie de o abordare responsabilă din partea liderilor lor. MediaSind TVR consideră că 
angajaţii Televiziunii publice au urgent nevoie de un contract colectiv de muncă capabil să garanteze atât buna 
funcționare a instituției, cât și drepturile legitime ale salariaților, în aceleași condiții ca în  celelalte instituţii 
publice din mass-media europeană. 
Deoarece conducerea instituţiei a solicitat, pe parcursul întrevederii, date concrete privind chestiunile semnalate, 
MediaSind TVR face un apel către toţi angajaţii din televiziunea publică să transmită pe adresa de mail 
tvr@mediasind.ro, până la data de 15 ianuarie  2019, informări privind toate problemele cu care se confruntă în 
compartimentele unde lucrează, pentru a fi prezentate spre soluţionare  conducerii SRTV şi membrilor Consiliului 
de Administraţie. 
 

 Ministrul francez al Economiei şi Finanţelor susţine aderarea rapidă a României la OCDE 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a participat joi, la Forumul economic franco-român de la Paris, 
organizat de Ministerul francez al Economiei şi Finanţelor, cel mai mare eveniment economic din cadrul Sezonului 
Cultural Franţa-România, potrivit unui comunicat de presă. 
În deschiderea evenimentului, Eugen Teodorovici, împreună cu ministrul francez al finanţelor publice, Bruno Le 
Maire, au subliniat importanţa consolidării legăturilor economice, ştiinţifice şi culturale dintre cele două ţări, 
conform comunicatului de presă transmis joi de Ministerul Finanţelor Publice (MFP). 
„Franţa este un partener strategic al României, cu investiţii directe de 2,33 miliarde de euro, sumă care o situează 
pe locul 6 în topul investitorilor străini în România. Investiţiile franceze sunt foarte importante în toate sectoarele 
economice din România, cu 8.774 de firme cu capital francez, implicate cu precădere în sectoarele auto, bancar şi 
asigurări, distribuţie, industrie farmaceutică şi energie. Prezenţa unora dintre cei mai importanţi investitori 
francezi reprezintă o dovadă a încrederii în potenţialul economiei româneşti”, a precizat Teodorovici. 
În cadrul Forumului, ministrul român al Finanţelor a prezentat măsurile adoptate de Guvern pentru sprijinirea 
mediului de afaceri şi încurajarea investiţiilor, prin reducerea poverii fiscale, şi a subliniat importanţa unui dialog 
cu privire la strategii şi parteneriate în sectoare importante pentru viitorul celor două ţări, potrivit comunicatului 
de presă citat. 
Totodată, în intervenţia sa, Teodorovici a reiterat câteva dintre priorităţile României pentru Preşedinţia Consiliului 
Uniunii Europene – Cadrul Financiar Multianual, aprofundarea Uniunii Economice şi Monetare, consolidarea 
Uniunii Bancare, precum şi aspecte legate de modernizarea sistemului de TVA şi taxarea digitală. 
Ministrul francez al Economiei şi Finanţelor a afirmat că susţine aderarea rapidă a României la OCDE, element 
important pentru mediul de business şi a apreciat colaborarea bilaterală foarte bună pentru pregătirea şi 
derularea mandatului României la Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Surse: România blochează adoptarea unui document al Uniunii Europene critic la adresa Republicii Moldova 
România a blocat planurile adoptării de către miniştrii de externe ai Uniunii Europene a recentelor concluzii ale 
Consiliului Afaceri Externe al UE critice la adresa Republicii Moldova, au declarat diplomaţi europeni pentru Radio 
Europa Liberă/Radio Libertatea, transmite Agerpres. 
Concluziile, care trebuie aprobate în unanimitate de Consiliul Afaceri Externe, urmau să fie adoptate de miniştrii 
europeni fără alte discuţii, în cadrul unei reuniuni la Bruxelles, pe 10 decembrie. Surse diplomatice au declarat 
pentru Radio Europa Liberă/Radio Libertatea, sub rezerva anonimatului, că România, sprijinită de Ungaria, s-a 
opus ca proiectul de text să fie votat la reuniunea din 10 decembrie. 
Potrivit aceloraşi surse, România ar fi luat această decizie la începutul acestei săptămâni atunci când diplomaţii UE 
s-au întâlnit pentru a discuta acest document. 
Sursele citate au afirmat că Bucureştiul şi-a exprimat 'foarte clar' opoziţia faţă de acest text şi că la reuniunea de 
luni nu se va mai face nici o încercare de a introduce subiectul pe agendă. 
Proiectul de text, consultat de RFE/RL, prevede că 'angajamentul faţă de principiile democratice, statul de drept şi 
respectarea drepturilor omului se află la baza' Acordului de Asociere UE-Republica Moldova. Însă, evenimentele 
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din Republica Moldova începând din februarie, 'inclusiv invalidarea alegerilor pentru Primăria Chişinăului', au 
'provocat îngrijorări semnificative' cu privire la angajamentul acestei ţări. 
Potrivit documentului, miniştrii de externe ai UE se aşteaptă ca alegerile parlamentare programate pentru 
februarie 2019 în Republica Moldova 'să se desfăşoare conform standardelor internaţionale, respectând 
principiile democratice şi asigurând un proces credibil, transparent şi cuprinzător'. 
Proiectul de text exprimă, de asemenea, îngrijorarea cu privire la 'numărul tot mai mare de cazuri raportate care 
implică presiuni şi intimidări' în Republica Moldova. Declaraţia mai cere autorităţilor din Republica Moldova să 
asigure tuturor candidaţilor accesul la mass-media şi şanse egale de a participa la alegeri. 
Proiectul de text cere Chişinăului să asigure existenţa 'unui număr corespunzător de secţii de votare' atât în ţară, 
cât şi în străinătate. 
Concluziile urmau să fie adoptate după ce Comisia Europeană a decis să reducă ajutorul financiar pentru 
Republica Moldova cu aproximativ 22,7 milioane de dolari pe an atât pentru 2017, cât şi pentru 2018, pe fondul 
îngrijorărilor legate de statul de drept şi încălcarea normelor democratice. 
Comisia a suspendat de asemenea un program de asistenţă macrofinanciară de 113 milioane de dolari pentru 
Republica Moldova până la o decizie ulterioară. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ALERTĂ Consiliul Europei AVERTIZEAZĂ România în privința Codului Penal şi Codului de Procedură Penală: 'Va 
AFECTA semnificativ eficiența sistemului' 
Comitetul Miniştrilor Consiliului Europei a avut în perioada 4-6 decembrie o reuniune de evaluare a aplicării 
deciziilor Curţii Europene a Drepturilor Omului (CEDO). Consiliul a cerut României ''să folosească toate mijloacele 
posibile pentru a obţine în această situaţie de urgenţă extremă asigurări din partea Statelor Unite că al-Nashiri nu 
va fi condamnat la moarte şi nici nu va expus unei negări flagrante din partea justiţiei'' americane. 
În contextul acestui caz, acelaşi comitet face referire şi la revizuirea Codului Penal şi Codului de Procedură Penală 
în România şi, amintind de opinia Comisiei de la Veneţia, estimează că această reformă ''va afecta semnificativ 
eficienţa sistemului român de justiţie penală în combaterea diferitelor forme de delicte grave, inclusiv a delictelor 
comise cu violenţă''. 
Prin urmare, Comitetul Miniştrilor Consiliului Europei cere României să reconsidere recentele amendamente 
aduse celor două coduri, ţinând cont de exigenţele enunţate în ''Liniile directoare ale Comitetului Miniştrilor 
privind eradicarea impunităţii pentru încălcări grave ale drepturilor omului''. 
În final, ''autorităţile române sunt invitate să informeze rapid Comitetul cu privire la paşii întreprinşi în vederea 
obţinerii asigurărilor diplomatice necesare din partea autorităţilor SUA şi să răspundă temerilor Comitetului 
privind eficienţa investigaţiilor penale'', precizează Comitetul Miniştrilor Consiliului Europei, menţionând că acest 
caz va fi rediscutat la reuniunea din martie 2019. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Surse Reuters: Ţările membre ale Uniunii Europene care nu acceptă imigranţi ar putea fi obligate să achite 
contribuţii. Proiectul, elaborat de Franţa şi Germania 
Ţările membre ale Uniunii Europene care vor refuza acceptarea imigranţilor extracomunitari ar putea fi obligate 
să achite contribuţii de solidaritate, confirm unui proiect elaborat de Franţa şi Germania, afirmă surse citate de 
agenţia Reuters. 
Conform unui proiect de document circulat la o reuniune a miniştrilor de Interne din ţările UE şi obţinut de 
agenţia Reuters, planul prevede în continuare obligativitatea ţărilor europene de a accepta solicitanţi de azil, dar 
pot fi făcute excepţii pentru ţările care contribuie cu "măsuri alternative de solidaritate". 
Surse diplomatice au explicat că terminologia se referă la contribuţii la bugetul UE sau la proiecte pentru 
dezvoltare în ţări africane. Planul vizează depăşirea disensiunilor între naţiuni UE precum Germania, care acceptă 
imigranţi, şi ţări estice precum Ungaria, reticente să ofere azil. 
Documentul prevede instituirea unui mecanism la nivelul Uniunii Europene pentru a se evita o situaţie în care 
toate ţările ar putea opta pentru achitarea de contribuţii financiare. 
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Antonio Tajani, preşedintele Parlamentului European, declara recent că alocarea de fonduri pentru dezvoltarea 
ţărilor din Africa, astfel încât să nu mai existe afluxuri masive de imigranţi, ar fi un compromis acceptabil pentru 
statele central şi est-europene care nu acceptă imigranţi extracomunitari. 
În octombrie, preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a somat ţările central şi est-europene să respecte normele 
statului de drept şi sistemul de distribuire a imigranţilor extracomunitari, reiterând că Uniunea Europeană "nu 
este supermarket". Emmanuel Macron ar vrea un sistem de condiţionare a finanţării UE de respectarea 
standardelor fiscale şi în domeniul muncii. Liderul de la Paris a cerut "vizibilitate şi claritate" privind politicile 
asociate bugetului european. "Cred că ar fi un lucru normal să fie sistate fondurile dacă sunt încălcate valorile 
comune. Dacă fondurile europene sunt utilizate pentru îndepărtarea de principiile statului de drept, atunci este 
vorba de încălcarea condiţiilor iniţiale pentru admiterea în Uniunea Europeană", a explicat Macron. Amintind că 
fondurile europene sunt destinate şi convergenţei economice, Macron a subliniat: "Voi respinge un buget 
european folosit pentru finanţarea divergenţelor, în materie fiscală, în domeniul valorilor comune şi pe piaţa 
muncii". Liderii ţărilor central şi est-europene se opun condiţionării accesării fondurilor de coeziune de primirea 
extracomunitarilor şi de respectarea principiilor statului de drept. 
În aprilie 2017, Consiliul Uniunii Europene a propus oferirea unor subvenţii de câte 60.000 de euro pentru fiecare 
imigrant statelor UE care primesc extracomunitari peste cotele stabilite de Comisia Europeană, iar ţările care nu 
primesc ar urma să achite sumele. 
Consiliul Uniunii Europene a stabilit, în septembrie 2015, să distribuie pe bază de cote 160.000 de refugiaţi 
extracomunitari ajunşi în spaţiul UE. România, Cehia, Slovacia şi Ungaria au votat, în Consiliul UE pentru Justiţie şi 
Afaceri Interne, împotriva sistemului de relocare a imigranţilor conform unor cote obligatorii, dar schema a fost 
aprobată. După atentatele comise la Paris în noiembrie 2015, Polonia a semnalat că nu va mai primi refugiaţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Autoritățile din Franța așteaptă un val de violențe majore în Paris, în acest weekend 
Autorităţile franceze se aşteaptă la un nou val de "violenţe majore” în Paris în acest weekend din partea câtorva 
mii de protestatari din mişcarea „vestelor galbene”, conform unui oficial al Preşedinţiei, scrie Reuters, citat de 
News.ro.  
Deşi taxa pe carburant a fost suspendată, preşedintele francez Emmanuel Macron a avut probleme în a controla 
furia protestatarilor care a dus la cele mai grave violenţe în Paris din 1968. 
Macron a vizitat Arcul de Triumf duminică, după ce unul dintre cele mai cunoscute monumente ale Franţei a fost 
vandalizat de protestatari. Mai multe grupuri de bărbaţi tineri, având feţele acoperite, unii dintre ei înarmaţi cu 
bâte şi topoare, au creat haos pe străzile din centrul Parisului sâmbătă, dând foc la mai multe maşini şi clădiri. 
Poliţia a precizat că printre cei 5.000 de protestatari din mişcarea „vestelor galbene” s-au infiltrat şi câteva sute de 
extremişti de stânga şi de dreapta. 
Premierul francez Edouard Philippe a anunţat marţi suspendarea până în 2020 a creşterii taxelor pentru 
carburanţi. 
Oficialul a afirmat că informaţiile serviciilor secrete sugerează că unii protestatari vin în capitală pentru “a 
vandaliza şi a ucide”. 
Ministrul Educaţiei, Jean-Michel Blanquer, a făcut apel la oameni să rămână în case în timpul weekendului. Surse 
din serviciile de securitate au informat că guvernul ia în considerare folosirea trupelor anti-terorism pentru a 
proteja clădirile publice. 
Tensiunile au expus atitudinea negativă a unei părţi seminificative a populaţiei franceze faţă de Macron, care este 
văzut ca un preşedinte “al bogaţilor”, care şi-a pierdut conexiunea cu clasele de jos şi mijlocii. 
De asemenea, Macron are probleme şi în alte zone ale societăţii: studenţii sunt nemulţumiţi, fermierii se plâng de 
faptul că magazinele mari le iau profiturile şi de faptul că se întârzie majorarea preţurilor minime alimentare iar 
şoferii de camioane au anunţat o grevă începând de duminică. 
Ministrul Finanţelor, Bruno Le Maire, a declarat că are ca obiectiv “justiţia fiscală”, iar joi a anunţat că Franţa va 
impune unilateral o taxă asupra companiilor mari de internet dacă membrii Uniunii Europene nu vor ajunge la un 
acord privind o măsură europeană. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Deşi o astfel de măsură nu are o legătură directă cu mişcarea “vestelor galbene”, guvernul speră că îi va mulţumi 
pe cei îngrijoraţi de măsurile în favoarea companiilor mari. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Statele Unite vor trimite o navă militară în Marea Neagră, în contextul tensiunilor dintre Rusia şi Ucraina 
Statele Unite au decis să trimită o navă militară în Marea Neagră în contextul tensiunilor dintre Rusia şi Ucraina, 
afirmă surse militare americane citate de publicaţia The Times. 
Oficiali militari anunţau joi dimineaţă, conform CNN, că Statele Unite pregătesc trimiterea unei nave militare în 
Marea Neagră, după incidentul naval ruso-ucrainean. Armata americană a cerut Departamentului de Stat să 
înştiinţeze Turcia în legătură cu posibilele planuri de trimitere a navei. 
Joi seară, alte surse au declarat că Forţele Navale americane au informat deja Turcia că o navă militară din cadrul 
Flotei a VI-a, staţionată în Italia, va traversa Strâmtoarea Bosfor spre Marea Neagră, relatează publicaţia The 
Times. 
Conform Convenţiei Montreux din 1936, Turcia nu poate bloca Strâmtoarea Bosfor, dar trebuie să fie informată 
despre trecerea tuturor navelor. 
Statele Unite au efectuat, joi, un zbor "extraordinar" deasupra Ucrainei, în cadrul Acordului "Ceruri deschise", 
pentru reafirmarea angajamentului faţă de această ţară după incidentul militar ruso-ucrainean din Marea Neagră. 
"Atacul neprovocat al Rusiei asupra navelor ucrainene în Strâmtoarea Kerci din Marea Neagră reprezintă o 
escaladare periculoasă a seriei de acţiuni din ce în ce mai provocatoare şi ameninţătoare", a anunţat 
Departamentul american al Apărării. "Statele Unite vor o relaţie mai bună cu Rusia, dar acest lucru nu se poate 
întâmpla atât timp cât continuă acţiunile ilegale şi destabilizatoare în Ucraina şi în alte zone", subliniază 
Pentagonul, anunţând efectuarea unui zbor "extraordinar" deasupra Ucrainei pentru reafirmarea angajamentului 
faţă de această naţiune. 
Instanţe judiciare din Crimeea au decis plasarea în arest preventiv timp de 60 de zile a celor 24 de militari 
ucraineni capturaţi de Rusia în incidentul naval produs în Marea Azov. Serviciul Federal rus de Securitate (FSB) 
susţine că navele militare ucrainene Berdiansk, Nikopol şi Iani Kapu au pătruns neautorizat în apele teritoriale 
ruse, ignorând somaţiile. Ambarcaţiuni ale Serviciului Federal rus de Securitate (FSB) au deschis focul spre cele 
trei nave militare ucrainene, capturându-le şi arestând 24 de membri ai echipajelor. Cele trei nave militare 
ucrainene se aflau în largul fostei provincii ucrainene Crimeea, anexată de Rusia în anul 2014. 
Ucraina a denunţat o "agresiune" a Rusiei şi a instituit Legea marţială timp de 30 de zile în regiunile ucrainene 
situate la frontiera cu Rusia. Statele Unite, Uniunea Europeană şi NATO au criticat Rusia şi au cerut măsuri pentru 
detensionarea situaţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
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